
  Rada Gminy Chełmno
ROO.0002.11.2011.AW

Protokół
z obrad

XI Sesji Rady Gminy Chełmno

W dniu 25 listopada 2011 roku w godz. od 12.00 do 12.50 w Urzędzie Miasta w Chełmnie, sala 
nr 102, odbyły się obrady XI Sesji Rady Gminy Chełmno.

W obradach udział wzięli radni:
1. Henryk Krzywdziński- Przewodniczący Rady
2. Zbigniew Kłos- Z-ca Przewodniczącego Rady
3. Elżbieta Zawal- Radna
4. Lech Orzech- Radny
5. Marek Kraśkiewicz - Radny
6. Jan Kaczmarczyk- Radny
7. Krzysztof Madej- Radny
8. Piotr Mikrut- Radny
9. Grzegorz Sobieralski- Radny
10. Kazimierz Pasiński- Radny
11. Ilona Sądel - Gredecka - Radna
12. Mieczysław Urbański- Radny

Zaproszeni goście:
1. Krzysztof Wypij – Wójt Gminy Chełmno
2. Janusz Wojtaszewski – Sekretarz Gminy;
3. Krystyna Sawicka – Skarbnik Gminy;
4. Krzysztof Zawadziński – kier. Ref. Rolnictwa;
5. Edward Raczka – Radca Prawny;
6. Anna Woelke – protokolant.

Ad. 1.
Posiedzenie otworzył Przewodniczący Rady Pan Henryk Krzywdziński przywitał obecnych
radnych i pracowników UG oraz przybyłych gości.
Na podstawie listy obecności (Zał. Nr 1) stwierdził quorum.
P. Przewodniczący przedstawił wniosek Wójta (Zał. Nr 2) o wprowadzenie do porządku Sesji 
w pkt. nr 16 uchwałę w sprawie określenia wzorów deklaracji i informacji podatkowych.
P. Przewodniczący poddał pod głosowanie zmianę w porządku. Wynik głosowania: 12 „za”.
P. Przewodniczący poddał pod głosowanie całość porządku (Zał. Nr 3). Wynik głosowania: 12 
„za”.

Ad. 2.
Przedstawienie uchwał Rady Gminy Chełmno podjętych na poprzedniej Sesji oraz
sprawozdania z ich realizacji. (Zał. Nr 4)
Sprawozdanie z realizacji uchwał przedstawiła P. Woelke. Do sprawozdania nie zgłoszono
uwag.
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Ad. 3. Interpelacje i zapytania.
P. Wójt przedstawił odpowiedzi na interpelacje z poprzedniej sesji (Zał. Nr 5).

P. Przewodniczący poprosił o zgłoszenie interpelacji.
Zgłoszono następujące interpelacje.

1. P.  Orzech  prosi  by  wystąpić  do  TP  S.A.  o  modernizację  infrastruktury 
telekomunikacyjnej w Dolnym Starogrodzie. Kilkakrotnie w Starogrodzie skradziono 
przewody,  co spowodowało,  że nie są one zawieszone tak jak powinny,  słupy są w 
fatalnym  stanie  technicznym,  pochylają  się  co  powoduje  utrudniony wjazd na  pola 
rolników. P. Radny prosi o interwencję w tej sprawie.
2. P. Sądel-Gredecka zgłosiła, że koło P. Linkowskiej w wale są bobry.
P. Wójt odpowiedział,  że z bobrami na terenie naszej gminy jest problem, ponieważ 
kilkakrotnie  występował  do  wojewody  o  odstrzał,  bez  rezultatu.  Zwierzęta  są  pod 
ochroną.
3. P. Sądel-Gredecka oraz P. Zawal zgłosiły, że przy przystankach autobusowych 
są pozostawione worki pełne śmieci, które zbierali interwencyjni. Należy je uprzątnąć.
P. Wójt powiedział, że śmieci zabierze P. Hennig.
4. P.  Sądel-Gredecka  zgłosiła,  że  w  Nowych  Dobrach  należy  namalować  pasy 
„przejścia  dla  pieszych”  w miejscu  gdzie  kończy się  chodnik,  a  po  drugiej  stronie 
zaczyna  się ścieżka rowerowa. Jest  to niebezpieczne miejsce i  należy w ten sposób 
zadbać o bezpieczeństwo mieszkańców.
P. Wójt odpowiedział, że wystąpi do PZD w tej sprawie.
5. P. Sądel – Gredecka zgłosiła, ze P. Nogalski składuje w Nowych Dobrach na 
posesji   żwir  i  jakieś  śmieci,  czy  może  to  robić?  Czy  powinien  zapłacić  od  tego 
podatek?
P.  Wójt  odpowiedział,  że  P.  Nogalski  składuje  na  posesji  rzeczy  nie  związane  z 
prowadzona przez niego działalnością.
6. P. Urbański zgłosił, że droga na odcinku Dorposz Chełm. – Podwiesk zaczyna 
pękać, należałoby zgłosić to do Powiatowego Zarządu Dróg, by mieli to na uwadze i 
przy okazji zrobili natrysk, ponieważ szkoda by się zniszczyła.
7. P.  Urbański zgłosił,  że droga w Dorposzu Chełm. zaczyna pękać,  należałoby 
przy okazji zrobić natrysk, ponieważ szkoda by się zniszczyła. 
8. P.  Zawal zwróciła uwagę, że taka sama sytuacja  jest  w Kałdusie na odcinku 
drogi w stronę Uścia.

Ad. 4.
Przedstawienie  sprawozdania  Wójta  Gminy  Chełmno  i  Komisji  Rady  Gminy  Chełmno  z 
działalności w okresie międzysesyjnym.
P. Wójt przedstawił sprawozdanie z działalności międzysesyjnej.
Do sprawozdania nie zgłoszono uwag.
P. Przewodniczący przedstawił sprawozdanie ze wspólnego posiedzenia komisji rady. 
Sprawozdanie  Komisji  Rozwoju  Gospodarczego  i  Finansów  przedstawił  Przewodniczący 
Zbigniew Kłos.
Do sprawozdań nie zgłoszono uwag.

Ad. 5.
Uchwała w sprawie korekty budżetu na 2011 rok. (Zał. Nr 6)
P. Przewodniczący poprosił o wyjaśnienia do uchwały P. Skarbnik.
P.  Skarbnik poinformowała,  że Komisja  Rozwoju Gospodarczego i  Finansów zaopiniowała 
uchwałę pozytywnie. Wyjaśniła, że zmiany dotyczą napływających dotacji oraz związane są z 
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końcem  roku  co  powoduje,  że  trzeba  zaktualizować  wpływy  i  wydatki.  Pani  skarbnik 
przedstawiła poszczególne zmiany.
Nie zgłoszono uwag do uchwały.
P. Przewodniczący odczytał uchwałę i poddał ją pod głosowanie. Wynik głosowania 12 „za” na 
12 obecnych podczas głosowania.

Ad. 6.
Uchwała w sprawie zmiany w wieloletniej prognozie finansowej Gminy Chełmno. (Zał. Nr 7)
P. Przewodniczący poprosił o wyjaśnienia do uchwały P. Skarbnik.
P. Skarbnik wyjaśniła, że uchwała jest następstwem uchwały budżetowej.
Nie zgłoszono uwag do uchwały.
P. Przewodniczący odczytał uchwałę i poddał ją pod głosowanie. Wynik głosowania 12 „za” na 
12 obecnych podczas głosowania.

Ad. 7. 
Uchwała w sprawie obniżenia ceny skupu żyta do celu wymiaru podatku rolnego na 2012 rok. 
(Zał. Nr 8)
P. Wójt wyjaśnił, że Rada Gminy jest uprawniona do obniżenia ceny skupu 1q żyta stanowiącej 
podstawę  do  ustalenia  stawki  podatku  rolnego.  Cena  za  1q  żyta  stanowiąca  podstawę  do 
naliczania stawki podatku rolnego na rok 2012 ogłoszona komunikatem Prezesa GUS dnia 19 
października 2011 r. wynosi 74.18 zł za 1q żyta w stosunku do roku ubiegłego stawka uległa 
podwyższeniu o 97%. Dotychczas obniżenie stawki następowało zazwyczaj na poziomie 20%, 
w tym roku obniżono stawkę o 33% z uwagi na wysoka cenę żyta.  Proponuje się obniżyć  
stawkę do kwoty 50 zł za 1 dt.
Z uwagi na to, iż uchwała była rozpatrywana na posiedzeniu wspólnym komisji nie zgłoszono 
uwag do uchwały.
P. Przewodniczący odczytał uchwałę i poddał ją pod głosowanie. Wynik głosowania 10 „za” , 
2 „wstrzymujące” na 12 obecnych podczas głosowania.

Ad. 8. 
Uchwała w sprawie określenia wysokości stawek podatku od nieruchomości na 2012 rok. (Zał. 
Nr 9)
P. Przewodniczący poprosił P. Skarbnik o wyjaśnienia.
P. Skarbnik poinformowała, że stawki podatku od nieruchomości nie mogą być wyższe  niż 
maksymalne,  ustalane  corocznie  przez  Ministra  Finansów.  Stawki  te  co  roku  ulegają 
podwyższeniu  na  następny  rok  podatkowy,  z  uwzględnieniem  wskaźnika  wzrostu  cen 
detalicznych towarów i usług konsumpcyjnych i są zaokrąglane w górę do pełnych groszy.  
Wskaźnik cen towarów i usług konsumpcyjnych w pierwszym półroczu 2011 roku w stosunku 
do pierwszego półrocza 2010 r. wyniósł 4.2%. Propozycją Wójta stawki zostały podwyższone 
właśnie o ten wskaźnik.
Z uwagi na to, iż uchwała była rozpatrywana na posiedzeniu wspólnym komisji nie zgłoszono 
uwag do uchwały.
P. Przewodniczący odczytał uchwałę i poddał ją pod głosowanie. Wynik głosowania  12 „za” 
na 12 obecnych podczas głosowania.

Ad. 9. 
Uchwała w sprawie określenia stawek podatku od środków transportowych obowiązujących na 
terenie Gminy Chełmno w 2012 roku. (Zał. Nr 10)
P. Przewodniczący poprosił P. Skarbnik o wyjaśnienia.
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P.  Skarbnik  wyjaśniła,  ze  stawki  te  nie  mogą  przekroczyć  górnej  granicy  stawek 
obwieszczonych przez Ministra Finansów oraz nie mogą być niższe od stawek określonych w 
załącznikach  1-3  ustawy  o  podatkach  i  opłatach  lokalnych.  Stawki  podatku  od  środków 
transportowych  obowiązujące  w  2012  roku  uległy  podwyższeniu  w  stosunku  do  roku 
poprzedniego  o  wskaźnik  4%.  W jednej  kategorii  podatkowej  stawkę  podatkową  należało 
podwyższyć do wysokości stawki minimalnej.
Z uwagi na to, iż uchwała była rozpatrywana na posiedzeniu wspólnym komisji nie zgłoszono 
uwag do uchwały.
P. Przewodniczący odczytał uchwałę i poddał ją pod głosowanie. Wynik głosowania  12 „za” 
na 12 obecnych podczas głosowania.

Ad. 10.
Uchwała  w  sprawie  uchwalenia  na  2012  rok  programu  współpracy  Gminy  Chełmno  z 
organizacjami  pozarządowymi  oraz podmiotami,  o których  mowa w art.  3 ust.  3 ustawy o 
działalności  pożytku  publicznego  i  o  wolontariacie  oraz  ze  stowarzyszeniami  jednostek 
samorządu terytorialnego.  (Zał. Nr 11)
P. Przewodniczący poprosił P. Sekretarza o przedstawienie uzasadnienia do uchwały.
P.  Sekretarz  podjęcie  uchwały  wynika  z  obowiązku  nałożonego  przez  ustawę  
o  działalności  pożytku  publicznego  i  o  wolontariacie,  która  obliguje  organy  stanowiące 
jednostek  samorządu  terytorialnego  do  uchwalania  corocznie  programu  współpracy  z 
organizacjami  pozarządowymi.  Na  podstawie  tej  uchwały  będzie  się  odbywało  m.  in. 
udzielanie  dotacji  organizacjom  pozarządowym.  Dotacje  będą  przeznaczane  na  realizację 
zleconych  zadań  publicznych,  na  podstawie  wyników  konkursów  ofertowych  ogłaszanych 
przez  Wójta  Gminy  Chełmno  w  ramach  środków  ujętych  
w uchwale budżetowej na 2012 rok. 
Z uwagi na to, iż uchwała była rozpatrywana na posiedzeniu wspólnym komisji nie zgłoszono 
uwag do uchwały.
P. Przewodniczący odczytał uchwałę i poddał ją pod głosowanie. Wynik głosowania  12 „za” 
na 12 obecnych podczas głosowania.

Ad. 11.
Uchwała zmieniającej  uchwałę w sprawie przyjęcia  regulaminu wynagradzania  nauczycieli. 
(Zał. Nr 12)
P. Przewodniczący poprosił o uzasadnienie P. Wójta.
P. Wójt wyjaśnił, że zmianie ulegają zasady ustalania i wysokość dodatków do wynagrodzenia: 
dodatku funkcyjnego, dla wychowawców klas, wychowawców oddziału „0”, opiekuna stażu 
oraz dodatku za trudne warunki pracy. Wójt proponuje wzrost dodatków do wynagrodzenia na 
poziomie ok. 4% od 1 stycznia 2012 r.
Z uwagi na to, iż uchwała była rozpatrywana na posiedzeniu wspólnym komisji nie zgłoszono 
uwag do uchwały.
P. Przewodniczący odczytał uchwałę i poddał ją pod głosowanie. Wynik głosowania  12 „za” 
na 12 obecnych podczas głosowania.

Ad. 12.
Uchwała  w sprawie  zaopiniowania  projektu  planu ochrony dla  rezerwatu  przyrody Ostrów 
Panieński. (Zał. Nr 13)
P.  Przewodniczący  wyjaśnił,  że  na  wspólnym  posiedzeniu  komisji  radni  wypracowali 
stanowisko, że plan ochrony rezerwatu zostanie zaopiniowany negatywnie ze względu na to, że 
blokuje inwestycje na działkach gminnych. W związku z tym radni otrzymali dziś nowy projekt 
uchwały.
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Z uwagi na to, iż uchwała była rozpatrywana na posiedzeniu wspólnym komisji nie zgłoszono 
uwag do uchwały.
P. Przewodniczący odczytał uchwałę i poddał ją pod głosowanie. Wynik głosowania  12 „za” 
na 12 obecnych podczas głosowania.

Ad. 13.
Uchwała zmieniająca uchwałę w sprawie przekazania sołectwom Gminy Chełmno mienia do 
korzystania. (Zał. Nr 14)
P.  Przewodniczący wyjaśnił,  że  Rada wyraziła  już  zgodę na  sprzedaż  części  działki  147/4 
Państwu  Wójcik,  w  związku  z  tym  działka  została  podzielona  i  należy  zweryfikować 
informacje dotyczące pozostałej części działki, która pozostała w użytkowaniu sołectwa.
Z uwagi na to, iż uchwała była rozpatrywana na posiedzeniu wspólnym komisji nie zgłoszono 
uwag do uchwały.
P. Przewodniczący odczytał uchwałę i poddał ją pod głosowanie. Wynik głosowania  12 „za” 
na 12 obecnych podczas głosowania.

Ad. 14.
Uchwała w sprawie uchwalenia Gminnego Programu Przeciwdziałania Przemocy w Rodzinie 
na 2012 rok. (Zał. Nr 15)
P.  Przewodniczący  poinformował,  że  na  wspólnym  posiedzeniu  komisji  P.  Alicja  Polak  – 
kierownik  Gminnego  Ośrodka  Pomocy  Społecznej  dokładnie  i  szczegółowo  uzasadniła 
konieczność podjęcia powyższej uchwały.
Nie zgłoszono uwag do uchwały.
P. Przewodniczący odczytał uchwałę i poddał ją pod głosowanie. Wynik głosowania  12 „za” 
na 12 obecnych podczas głosowania.

Ad. 15.
Uchwała  w  sprawie   trybu  i  sposobu  powoływania  i  odwoływania  Zespołu 
Interdyscyplinarnego oraz szczegółowych warunków jego funkcjonowania. (Zał. Nr 16)
P.  Przewodniczący  poinformował,  że  na  wspólnym  posiedzeniu  komisji  P.  Alicja  Polak  – 
kierownik  Gminnego  Ośrodka  Pomocy  Społecznej  dokładnie  i  szczegółowo  uzasadniła 
konieczność podjęcia powyższej uchwały.
Nie zgłoszono uwag do uchwały.
P. Przewodniczący odczytał uchwałę i poddał ją pod głosowanie. Wynik głosowania  12 „za” 
na 12 obecnych podczas głosowania.

Ad. 16.
Uchwała w sprawie określenia wzorów deklaracji i informacji podatkowych. (Ad. 17)
P. Przewodniczący poprosił P. Skarbnik o uzasadnienie do uchwały.
P.  Skarbnik wyjaśniła,  że zmiany w drukach deklaracji  polegają na: zmianie nazwy stawki 
podatkowej w podatku od nieruchomości dla budynków związanych z udzielaniem świadczeń 
zdrowotnych,  w  rozumieniu  przepisów  o  działalności  leczniczej,  zajętych  przez  podmioty 
udzielające  tych  świadczeń,  dotychczas  obowiązywała  nazwa  „zajęte  na  prowadzenie 
działalności  gospodarczej  w  zakresie  świadczenia  usług  medycznych”;  na  deklaracjach 
podatkowych wprowadzono pouczenie, iż stanowić ona będzie podstawę do wystawienia tytułu 
wykonawczego zgodnie z przepisami ustawy o postępowaniu egzekucyjnym w administracji, w 
przypadku nieuregulowania podatku wynikającego z tej deklaracji; w związku z nowelizacją 
ustawy o podatkach i opłatach lokalnych na informacjach podatkowych numer NIP zastąpiono 
identyfikatorem podatnika, którym może być NIP lub PESEL.
Nie zgłoszono uwag.
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P. Przewodniczący odczytał uchwałę i poddał ją pod głosowanie. Wynik głosowania  12 „za” 
na 12 obecnych podczas głosowania

Ad. 17.
Sprawy bieżące.
Nie zgłoszono spraw.

Na tym obrady XI Sesji zakończono.

Protokolant
............................
Chełmno, dnia 30.11.2011 roku.
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